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 بتوقيت جرينتش(الثامنة صباحًا بتوقيت القاهرة )العاشرة صباحًا ، في تمام الساعة 2015مايو  18القاهرة في 
 

لى عتحصل على موافقة الهيئة العامة للتنمية السياحية الشركة المصرية للمنتجعات السياحية 

بمنتجع سييهل )صييوان   شييروا المانينا ملإطلاق حدود المرحلة الثانية تمهيدا إعادة ترسييي  

 حشيش

 منتجع سهل حشيش السياحيبالمرحلة الثانية من تنفيذ مشروع المارينا لإشارة البدء السياحية الهيئة العامة للتنمية موافقة تمثل 
 

الشررة ا الةاة ف  ت ويولة الرنت الس اليرر ل  ا  –( EGTS.CA) ود البورصررا الريررةلا أعلنت الشررة ا الريررةلا للرنت الس اليرر ل  ا 

ا للتنر شرررة ا أوراسررر و  بللتالون مع  (صررروار الرلرلنل )إطلال الرة لا الأولى من مشرررةو  أنهل سرررتب أ وةو بلس  –بلليرررول الريرررةلا 

يل ل البحة مل ون متة مةبع ب 2.5ميل ا على ، علرًل بأن مشةو  صوار  لقع والتيولقالتيولة إدارف والإدارف، التت وقو  ب ور شةلك 

لاست الب أ ثة من  اس م هزو خل للضم نلدلتوسمل ون متة مةبع  1.1ورثل الرة لا الأولى منه و ،الي ل ت ش ش  ت منت ع سهل  الأ رة

 .برختلف الأ  ل  لخت 330

لريل ا اموا قا اله ئا الالما للتنر ا الي ل  ا على طلب إعلدف وةس م   ود  ق   يلت على الشة ا الريةلا للرنت الس الي ل  ا و لنت 

ألف متة مةبع  ت او له الامت اد ال نوبت  391وذلك بإضررل ا  الرخيرريررا نهلة لً لإنشررلح الرة لا الثلن ا من منت ع سررهل  شرر ش اليرر ل ت،

( مشرةو  الرلرلنل )مشرةو  صروار الرة لا الأولى من وره ً ا للب ح  ت ونف ذ  ،واسرتقيل  ذاس الريرل ا من الح ود البةب ا للرة لا الثلن ا

  ت إطلر التنر ا الرت لملا لرنت ع سهل  ش ش الي ل ت.

   ف الح ود  لنت الاقبا الو إعلدف وةسرر م، أن    لمل الةة س التنف ذ  للشررة ا الريررةلا للرنت الس اليرر ل  امحرو ت هذا اليرر لل أوضرر  

ظةًا نأمل  إطلال مشةو  صوار  طوال الينواس الرلض ا، وأن موا قا ه ئا التنر ا الي ل  ا على طلب الشة ا جلحس  ت التوق ت الأمثل 

. وقلل  لمل 2011لنللة با   تةف الة ود التت مةس بهل اليررول الريررةلا منذ  الإسرر لن اليرر ل تما لاس اليلب على مشررةوعلس لاسررتالدف 

  ث  ،ووحولله إلى القلب النلبض ليرل ل البحة الأ رة سرهل  شر شمنت ع وةسر   م لنا ع فت خلال اليرنواس الرلضر ا على الشرة ا أن 

  استقيلبه شةلحا مهرا من الي ل ا ال اخل ا.الاللر ا  ضلاً عن  ت جذب اهترل  وأنظلر شة لس الي ل ا  رتر زن   الرنت ع ال

 للا الة ود التت عيفت بللقيل  الي ل ت و ذلك  قق ن ل لس متتلل ا خلال الفتةف الأخ ةف رغم  منت ع سهل  ش شو  ر الإشلرف إلى أن 

برنيقا البحة الأ رة خلال  %65ل ب ش ش مقل بفنلدل سهل %75بلغ متوسط الإشبلل ،   ث 2011عل  منذ مشةوعلس الرنلزل الثلن ا 

للإسرررر لن  "واللط"إطلال مشررررةو  وأعلنت عن  ،الشررررة ا  ت ب ع جر ع   لاس مشررررةو  جرةانن حت .  رل 2015الةبع الأول من عل  

 الر لنا الق لرا بللاشتةاك مع شة ا بللم ه لز للتار ة. ت الي ل ت 

متةًا، علرًل بأن الرة لا  60ل  طولهل عن التت لزالفلرها مشةو  الرلرلنل )صوار ( لاست الب ال خوس الرة لا الأولى من وق  وم وير م 

 ن وتنو  بس ن ا  ذلك أ ثة من ألف و  ف  ستضم الرة لاو ،مبلشةف الرلرلنللقع  ل منهل على ن و   4ن و  وآخة  5 ن ق ن ضم الأولى ست

و ذلك رنشرر س ومالر  التيررول ل م  2بيول بللإضررل ا إلى مرشررى  ،اليررنلع ا اسالرلرلنل والبح ةالف لاس والشررقق الفن ق ا على  و  

 .أمل ن التة  هوالفلخةف الريلعم والرقلهت 

وتولى شرررة ا و ،ويرررر رلس مشرررةو  صررروار بوضرررع  والتة  ه واليررر ل االفنلدل  الرتخيررريرررا  ت مشرررةوعلس WATGشرررة ا وقلمت 

 خبةاوهل الواساا  ت إدارف ووةولج مشةوعلس الرلرلنل.واقع الرشةو  و ذلك أنشيا التيولق من أعرلل أوراس و  إدارف 

 وار .الرب الس برشةو  صو   ت  بلب الح ز  عاموقةلبلً عن علان للإوستقو  الشة ا الريةلا للرنت الس الي ل  ا وشة ا أوراس و  ب
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 نبذة عن الشركة المصرية للمنتجعات السياحية 

اليرر ل  ا الةاق ا  والر ترالس الرنت الس ويولة  ت الةاة ف الشررة ا هت( EGTS.CA الريررةلا البورصررا  ود) اليرر ل  ا للرنت الس الريررةلا شررة ا

 لرنلسررباا الأراضررت من شررلسرراا ميررل لس علت بللاسررتحواذ الشررة ا وقو . بللقلهةف الةة يررت لتلك الرشررةوعلس، ولقع مقةهل الرت لملا الإدارف  لول ووق لم

 الارةانت التخي ط م لل  ت الاللر ا الشررة لس  بةى مع بللتالون لرشررةوعلوهل الال  الرخيط  بوضررع ووقو  اليرر ل  ا الةاق ا، الرنت الس وويولة لإقلما

 الرخييا الأراضت قيع بب ع وقو   رل الر ترالس، إدارف وقواع  التير ر ا الإرشلداس وويب ق الأسلس ا البن ا ويولة على ذلك با  ووارل والر نت،

ووا ف . االةاق  واليررر ن ا اليررر ل  ا الرنت الس ويولة وشرررة لس الفنلدل، وإدارف ووشرررب ل امتلاك م للاس  ت والريرررتثرةلن  للريورلن ما نا لنشرررلطلس

 خلال نوم الرشةو ،  ت شة لةهل خلال من( والاويللاس وال هةبلح الر له) الرةا ق ووص ل وشرل التت الرت ةرف الإلةاداس على ونر ا ميلدر الشة ا

 . ش ش سهل شة ا خلال من وحققهل التت الي لنا رسو  و الرنت الس إدارف

 

 معلومات عن الشركة والسه 

  

  جن ه 2.000.000.000 رأس الرلل الرةخص

  1.050.000.000 جن ه 1.050.000.000 رأس الرلل الري ر والر  و 

 جم لليهم( 1)بق را 

   :المساهمينهيكل 

 %11.96 للاستثرلر  لوو شة ا 

 %10.00 والاستثرلر للتنر ا الأولى الاةب ا الشة ا 

 %9.05 الي ل  ا رواد شة ا 

 %9.00 القلبضا  لب تلل أهلت شة ا 

 %8.05 للتأم ن مية شة ا 

 %6.95 الح لف لتأم نلس مية شة ا 

 %4.50 للتنر ا القلبضا أوراس و  شة ا 

 %40.48 آخةون ميتثرةون 

 

  

 للاستعلام والتواصل

 واةل أبو علم

 رة س القيل  الرللت ورة س علاقلس الريتثرةلن

 الشة ا الريةلا للرنت الس الي ل  ا

 +202 2735 2743+ |  ل س: 202 2735 8427ول فون: 

    wael.aboualam@erc-egypt.comبةل  إل تةونت: 

 

 ألرن طه

 الريتثرةلنعلاقلس م لة 

 الشة ا الريةلا للرنت الس الي ل  ا

 +202 2735 2743+ |  ل س: 202 2735 8427ول فون: 

    Ayman.Taha@erc-egypt.comبةل  إل تةونت: 
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 البيانات التطلعية )إبراء الذمة 

لق بتوقالس الإدارف لرثلل مل لتاق  و ون شة ا الرنت الس الريةلا ق  قلمت،  ت هذا الب لن اليحفت، بارل ب لنلس ويلا ا وأشلرس إلى أمور ميتقبل ا من ب نهل على سب ل ا

يةلحلس الرتالقا بللريتقبل ل يت  قلةق  ال ا، وإنرل ورثل وهذه الب لنلس التيلا ا والت والأه اف و ةص النرو والرؤشةاس الريتقبل ا للأنشيا الرختلفا. والاستةاو   ا

ب ل على س –هت غ ة مؤ  ف ووخةج عن س يةف الشة ا نت  ا عوامل خلرج ا من ضرنهل  –من   ث طب اتهل  –إلرلن الشة ا  ت الريتقبل، وال ث ة من هذه التوقالس 

ية لس التت لق   عل هل الرنل يون الحلل ون والرحترلون والظةوف الاقتيلدلا الالما والآثلر النلجرا عن التذبذب  ت أسوال الرلل والربلدراس والت –الرثلل ول س الحية 

 اوبنلح عل ه،  لنه لنببت على القةاح ووخت الحذر بألا لفةطوا  ت الاعترلد على التيةلحلس الرتالق التشةلالس الحلل ا والرؤجلا والريتقبل ا واللواة  والإجةاحاس الةقلب ا.

و لر ن التاةف على التيةلحلس التيلا ا عن طةلق استخ ا  مثل الابلراس و ال لرلس الاو ا "و قل للتق لةاس"، "وه ف"،  بللريتقبل والتت واتبة صح حا  ت ولرل  النشة.

ن"، "متوقع"، "مشةوعلس"، "لنببت"، "على "مةوقب"، "وق ر"، "وتحرل"، "واتق "، "ق "، "التق لةاس"، "وفتة "، "ووقالس"، "واتز "، "وةى"، "وخيط"، "مر 

 علم"، "سوف"، او  ت  ل  للا، مل لنف هل او واب ةاس اخةى مرلثلا التت وه ف الى التاةف على التيةل  بلعتبلره ويلاى.
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Cairo, May 18, 2015, 10:00 hrs Cairo time (08:00 hrs GMT) 

 

Receipt of Regulatory Green Light Sets ERC on Course to Begin Phase One 

of Sahl Hasheesh Marina Development “Sawari” 

 

Approval by Tourism Development Authority will allow ERC to proceed with the first phase of what will become the 

Red Sea’s premier marina and the crown jewel of Sahl Hasheesh 

 

Egyptian Resorts Company (EGX: EGTS.CA), Egypt’s leading master developer of mega communities, and Orascom 

Development and Management, will immediately begin preparations to bring to market Phase 1 of Sawari, 

accounting for 1.1 million square meters of a 2.5 million sqm development positioned as the premier marina on the 

Red Sea and the crown jewel of Sahl Hasheesh. Phase 1 of the exclusive community will center around a world-class 

yacht club and marina with room for more than 330 boats and yachts.   

 

The news comes immediately after the Tourism Development Authority (TDA) approved ERC’s request to redefine 

the boundaries of Sahl Hasheesh’s Phase 2. The approval leaves unchanged ERC’s total Phase 2 allocation area of 6 

million square meters, but authorizes a 391,000-square-meter land swap that will permit ERC and development and 

management partner Orascom Development and Management to begin work on the first phase of Sawari.  

 

“We are delighted that the TDA has approved our request to redefine Phase 2 boundaries, which has been for several 

years now the sole remaining obstacle to our launch of Sawari,” said ERC Chief Executive Officer Mohamed Kamel. 

“In this respect, the timing is particularly fortuitous: After years of sustained weakness beginning in January 2011, 

we are now seeing a significant return of appetite for second homes. What’s more, we have spent the intervening 

years very successfully positioning Sahl Hasheesh as the ‘place to be’ on the Red Sea coast, which has seen the 

community gain in popularity not just as a destination for international holidaymakers, but for domestic tourists as 

well.” 

 

Despite the post-2011 slump in both the tourism and second-homes market, Sahl Hasheesh has gone from strength 

to strength, reporting average occupancy of 75% among its hotels in the first quarter of 2015 against a 65% average 

on the Red Sea in the same period. At the same time, ERC has completely sold-out Jamaran, its all-villas development, 

and has launched its Tawaya apartments in Old Town in partnership with Palm Hills Developments. 

 

Phase 1 of Sawari will be able to accommodate vessels of up to 60 meters in length or more and will include two 5-

star hotels and one 4-star property around the marina basin. This phase will also include more than 1,000 villas and 

apartments along the marina basin and lagoon, as well as an extensive pedestrian promenade featuring more than 

two kilometers of boutique shopping, fine dining and cafés as well as nightlife and entertainment venues.  

 

Leading hospitality, leisure and entertainment designers WATG are designers for Sawari, while marina-centric 

community experts Orascom will provide development management as well as sales and marketing for the 

destination.  
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ERC and Orascom anticipate making an announcement in the near term regarding the timing of pre-launch sales and 

the full opening of its sales window for Sawari.   

 

 

### 

 

 

About ERC 

Egyptian Resorts Company S.A.E.  (EGX:  EGTS.CA) is a master developer of international standard resort 

communities on a fully-integrated management basis. The company is incorporated in Egypt and headquartered in 

Cairo. Egyptian Resorts Company acquires broad acre land holdings suitable for premium mega resort development 

at nominal value. The company then creates a master plan in partnership with global architectural and urban 

planning firms, builds state-of-the-art infrastructure, implements design guidelines and community management 

rules and regulations, then on-sells individual pre-designated plots to sub-developers and investors whose primary 

businesses are hotel ownership, operation and management, as well as luxury resort and residential real estate 

development. ERC is developing multiple recurring revenue streams that include the supply of utilities (water, 

electricity, communications) through its project partners, as well as community management and maintenance fees 

and revenues generated by Sahl Hasheesh Company. 

 

  

Capital Structure 

Authorized Capital EGP 2,000,000,000 

Issued and Paid-In Capital EGP 1,050,000,000 (1,050,000,000 shares @ EGP 1.00 / share) 

Shareholder Structure  

   KATO Investment   11.96% 

   First Arabian Company  10.00% 

Rowad Tourism Company    9.05% 

   Al Ahly Capital Holding    9.00% 

   Misr Insurance     8.05% 

   Misr for Life Insurance    6.96% 

   Orascom Development Holding   4.50% 

   Others    40.48% 

 

    

Investor Contact 

Wael  Abou Alam                    |Telephone +202 2735 8427 

Chief Financial Officer                  |Fax  +202 2735 2743 

Egyptian Resorts Company                 |email  wael.aboualam@erc-egypt.com    

 

Ayman Taha                      |Telephone +202 2735 8427 

Senior Manager - Investor Relations                |Fax  +202 2735 2743 

Egyptian Resorts Company                 |email  Ayman.Taha@erc-egypt.com 
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Disclaimer and Forward-Looking Statements 
This document is intended for information purposes only and does not constitute or form part of an offer for sale or subscription or an invitation 

or solicitation of an offer to subscribe to or purchase securities of any kind and neither this document nor anything contained herein shall form the 

basis of any contract of commitment from any party whatsoever.  Information, including but not limited to financial information, in this document 

should not be considered as a recommendation in relation to holding, purchasing or selling shares, securities or any other instruments in or in 

entities related to ERC or any other company.  This document contains forward-looking statements.  By their nature, forward-looking statements 

involve inherent risk and uncertainties, both general and specific, and risks exist that the predictions, forecasts, projections and other forward-

looking statements will not be achieved.  ERC does not make any representation, warranty or prediction that the results anticipated by such 

forward-looking statement will be achieved, and such forward-looking statements represent, in each case, only one of many possible scenarios 

and should not be viewed as the most likely or standards scenario.  Such forward-looking statements speak only as of the date on which they are 

made.  For the avoidance of doubt, the words “believe”, “anticipate”, “expect”, “intend”, “aim”, “plan”, “predict”, “continue”, “assume”, 

“positioned”, “may”, “will”, “should”, “shall”, “risk” and other similar expressions that are predictions of or indicate future events and future trends 

identify forward-looking statements. 
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